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Slovesa s odlučitelnými a neodlučitelnými předponami 

(Trennbare und untrennbare Verben) 
 

Slovesa s neodlučitelnými předponami Slovesa s odlučitelnými předponami 

neodlučitelné předpony: 

be-, ge-, ent-, emp-, er-, ver-, zer-, miss-, 

hinter- 

odlučitelnými předponami mohou být: 

1) předložky (ab, an, auf, aus, bei, mit, nach, vor, 

zu …) 

2) příslovce (da-, darauf-, ein-, entgegen-, fort-, 

gegen-, her-, hinaus-, los-, vorbei-, zurecht- …) 

3) přídavná jména (bereit-, fehl-, kaputt-, tot- …) 

4) podstatná jména (heim-, preis-, stand-, teil- …) 

U sloves s neodlučitelnou předponou je přízvuk 

na kmenové samohlásce daného slovesa 

(neodlučitelná předpona je nepřízvučná). 

Odlučitelné předpony jsou přízvučné. 

V přítomném čase a v préteritu se neodlučitelná 

předpona neodděluje od slovesa.  

Die Eltern erzählen/erzählten ihren Kindern 

Märchen. 

V přítomném čase a v préteritu se odlučitelná 

předpona odděluje od slovesa a nachází se na konci 

věty (před tečkou). 

Der Zug kommt/ kam pünktlich an. 

Peter kauft/kaufte Obst immer auf dem Markt ein. 

Příčestí minulé (Partizip Perfekt) se tvoří bez 

předpony ge-. 

Die Eltern haben ihren Kindern Märchen 

erzählt. 

V příčestí minulém stojí ge- mezi předponou a 

slovesným kmenem: 

Der Zug ist pünktlich angekommen. 

Peter hat Obst immer auf dem Markt eingekauft. 

 

 

 


